
 

SIGN-News   posted on 30/01/2018  

20. - 21.12.2017   

Scientific exchange between TZW and the Shanghai Academy of 
Environmental Science 

The TZW (TZW) was pleased to welcome Dr. HU Shuangqing and colleagues from the Research Institute for 
Environmental Health and Rural Ecology of the Shanghai Academy of Environmental Sciences in Karlsruhe. 
A one-day workshop offered a good opportunity of getting to know each other and to identify joint 
research interests. The focus was on the occurrence of antibiotics and antibiotic resistance in the aquatic 
environment. 

The next day, during a joint visit of the municipal wastewater treatment plant in Karlsruhe-Neureut 
differences in treatment methods between China and Germany were intensively discussed. 

 

 

德国燃气与水工业协会水科技中心与上海环境科学研究院开展科学交流 

德国燃气与水工业协会水科技中心（TZW）有幸在卡尔斯鲁尔迎接来自上海市环境科学研究院环境

健康与农村环保研究所的胡双庆博士及其同事的来访。双方代表通过一天的研讨工作会相互介绍了

所在研究院所的情况并确立了共同的研究兴趣点。专业交流的焦点为抗生素及抗生素耐药基因在水

生环境中的出现。 

次日，代表团参观了卡尔斯鲁尔-诺伊罗特市政污水处理厂并与德方就中德国污水处理的差异进行了

讨论。 
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